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Slovo starosty Novinky z obce

Milí čtenáři, občané, sousedé,

rok 2022 končí a za chvíli začne rok nový, rok 2023. 
Pro Mořice končí přelomový rok, nejen tím, že byl 
volební, ale předně množstvím realizovaných pro-
jektů a uspořádaných kulturních i sportovních udá-
lostí. Od jara do konce roku jsme se mohli setkávat 

na akcích, které roky před tím být nemohly z epidemiologických důvodů. 
Toho si vážím a věřím, že Vy také. Podařilo se dokončit velké investice, 
rovněž získat dotace do příštího roku. Obecní rozpočet byl letos v téměř 
pětinásobné výši, než je běžné. 

Chci Vám všem poděkovat za tento rok, za Vaše zapojení do života obce  
a spolupráci při utváření naší vesnice jako krásného a funkčního místa pro 
trávení času. Je to složité pro mnohé z nás, ale je třeba si uvědomovat, 
že obec není předně o stavbách, cestách a krajině. Mořice jsou lidé, kteří 
zde žili a žijí. Žijme a pracujme tak, aby naši budoucí obyvatelé mohli být 
hrdí na naši obec a aby naši občané byli úspěšní a měli mezi sebou dobré 
vztahy. 

Přeji všem čtenářům požehnané Vánoce a těším se na setkávání a spolu-
práci v roce 2023. Bez Vás by to Mořice nebyly!

Tomáš Pavelka
starosta

Velké projekty hlásí hotovo

Na začátku září se za účasti občanů a vzácných 
hostů slavnostně otevřely tři velké projekty 
obce v hodnotě téměř čtyř desítek miliónů ko-
run. Hotovo hlásí přestavba místní bývalé školní 
budovy, ve které vzniklo osm bytů určených pro 
sociální bydlení. Zároveň obec otevřela nově  

vystavěné chodníky, vjezdy a parkoviště, které 
přispějí k větší bezpečnosti chodců. Představi-
la také čerstvě vybudovaný biokoridor, který má 
rozlohu 5,5 hektaru a vysázeno je zde na 11 000 
stromů a keřů. Pásku přestřihl starosta s mís-
tostarostou obce a dále vzácní hosté pan Radim 
Sršeň, náměstek ministra pro místní rozvoj, pan 
Jan Šafařík, náměstek hejtmana Olomouckého 
kraje, paní Jitka Chalánková, senátorka Parla-
mentu ČR a pan Antonín Basler, pomocný bis-
kup olomoucký. Promluvil i pan Leoš Ptáček, 
starosta Kojetína a ředitel stavební firmy Ptá-
ček pozemní stavby, která přestavbu školy na 
byty provedla.                                                    

Tomáš Pavelka
starosta

Mateřská škola bude krásná

Poslední čtvrt rok naše obec pokračuje ve vel-
kých investicích. Obdrželi jsme dotaci tři a půl 
milionu korun a zahájili jsme více než šesti mili-
onovou stavební akci. Na konci stavby, na kon-
ci tohoto roku, bude mít mateřská škola novou 
krytinu střechy, kompletně vyměněné rozvody 
elektřiny, ležaté kanalizace a vody. Renovací 
prošlo vše, co doposud hotovo nebylo – zácho-
dy a umývárny, učebna pro výtvarné činnosti, 
vstupní prostor a šatna, technické zázemí pro 
zaměstnance, kancelář, výdej stravy. Provede-
ny byly další práce, které zefektivní provoz škol-
ky a zařídí, že se dětem i personálu zde bude 
trávit čas lépe. Děti se mohou těšit i na nový 
bunkr pod schody nebo veselé kachličky. Ale  
o tom si více řekneme až na dni otevřených 
dveří, který proběhne v  zimních měsících. 
Poděkování patří předně zaměstnancům 

školky v  čele s  paní ředitelkou Mgr. Alenou 
Řezáčovou, kteří spolu s  rodiči a dobrovol-
níky moc pomohli a pomáhají při stěhování  
a úklidu.

Tomáš Pavelka
starosta
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Září ve škole 

V letošním školním roce se Mateřská škola 
Mořice otevřela celkem pro 40 dětí, které byly 
přijaty po rozšíření kapacity školy. První akti-
vitou byl projektový den v Základní škole v Ne-
zamyslicích, kde děti přivítal pan učitel anglic-
kou písničkou a hraním na kytaru, následovala 
ochutnávka muffinů, chemické pokusy, psaní 
dopisů tajným písmem a hry s malými roboty.  

V závěru měsíce se mateřinka začala stěhovat 
do náhradních prostor mateřské školy ve Vitči-
cích. V průběhu třech měsíců bude provedena 
rekonstrukce celé budovy školy včetně stře-
chy. Tato rekonstrukce bude v celkové hodnotě  
6,3 miliony korun. Se stěhováním výrazně  
pomohly zaměstnankyně školy, ale i někteří ro-
diče. Poděkování patří proto právě jim. Během 
jednoho dne byla škola vystěhována. Náhradní 
prostory pro děti poskytl Obecní úřad Vitčice, 
v čele s panem starostou Mojmírem Greplem. 
Nové prostřední ve Vitčicích poskytuje dětem 
mnoho možností pozorování v enviromentální 
oblasti. Využíváme vycházky do lesa, k rybníku 
a po stezkách směrem k Mořicím. Zaměřujeme 
se na změny v přírodě a seznamujeme se s pa-
mětihodnostmi obce Vitčice, využíváme i míst-
ní knihovnu. Pozornost věnujeme logopedické 
prevenci dětí, o kterou se starají dvě logopedky 
s dlouholetou praxí.

Máme hotovo, nebo jedeme 
dál?
Život je pohyb a pohyb je život, proto ani my 
se nemůžeme zastavit a musíme jít kupředu. 
V roce 2023 nás čeká hned několik investičních 
akcí a oprav. Největší bude výměna nepropust-
ných povrchů za propustné, tedy ze starého be-
tonu se výměnou stane nová zasakovací dlažba 
v  lokalitách ulička u MŠ, naproti MŠ, vjezd so-
kolovna, parkoviště točna, hasičárna, za hos-
podou a u garáží. Svého dokončení se dočká 
víceúčelové hřiště, kde si už v  létě budeme 
moci každý zasportovat, stánek pro sport naší 
obci ve venkovních prostorách žalostně chyběl 
a jsem moc rád, že se to změní. Výměnou pro-
jdou i staré sodíkové lampy veřejného osvětle-
ní, nově bude celá obec v LED světlech. Rozdíl 
mezi spotřebou sodíkové lampy a LED lampy je 
50 W. Připravena je i výsadba dalších stromů,  

a to v  lokalitě mezi cyklostezkou a Mokrošem  
a u obslužné asfaltové cesty od mostku drenáže 
směrem k cyklostezce. Chystáme další projekty 
a investice v souladu s koncepcí rozvoje obce.

Tomáš Pavelka
starosta

Telegraficky
Na hřbitově přes léto vyrostlo kolumbárium, 
stavba z  dusané hlíny vzniká ve spolupráci 
studentů VUT Brno, dobrovolníků a nadšen-
ců do technologie dusané hlíny. Hřbitov má ve 
svém rožku u kohoutku s  vodou i nový stylový 
poklop, který zajistí bezpečí návštěvníků hřbi-
tova. Vedle biokoridoru Padělky byla vysázena 
ovocná alej 61 stromů, dotačně nás podpořilo  

ministerstvo životního prostředí. Dokončujeme 
změnu územního plánu, vzniknou stavební mís-
ta, pokud vše bude schváleno. Máme vysazený 
nový vánoční strom u kostela. Kancelář staros-
ty na úřadě prochází rekonstrukcí, elektroinsta-
laci nebylo možné revidovat a rovněž podlaha 
a strop dozná po více než dvou desítkách let 
vylepšení. Obec má novou aplikaci pro chytré 
telefony Úřad v mobilu, kde lze získávat aktu-
ality, hlášení, informace z úřední desky, hlásit 
podněty a závady a občan zde najde odkazy na 
všechny další aplikace a informace o naší obci. 
Postupně probíhá výkup pozemků pod chodní-
ky Vrchoslavská, aby obec měla vyřešeny právní 
vztahy s vlastníky. Jsme úspěšní v žádosti o do-
taci na opravu hrobu vojína na hřbitově, na akci 
přispěje 80 tisíc korun Ministerstvo obrany. 

Tomáš Pavelka
starosta

Mateřská škola

Říjen ve škole

Během měsíce října navštívily děti divadelní 
představení v Němčicích nad Hanou. Pohádka 
byla velice pěkná a poučná. Dále proběhla ex-
kurze ve Vitčickém lese, kde jsme se učily po-
znávat přírodu s prvky podzimu. Děti vedeme  
k výchově vlastenectví a vysvětlili jsme jim, proč 
se slaví v září a říjnu státní svátek.  Společně 
jsme namalovali vlajku, udělali si vycházku k po-
mníku padlých hrdinů a společně s rodiči jsme 
se zúčastnili lampionového průvodu. Také pro-
běhla první dílnička, kdy si děti za pomoci svých 
rodičů vyrobily dýňové strašidlo. Ve školce 
máme velice přátelský kolektiv a také pohodu,  
která nejen nám dospělým, ale i dětem, velmi 
prospívá.

Mgr. Alena Řezáčová
ředitelka Mateřské školy Mořice
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Grilování pro seniory
Ve čtvrtek 11. srpna 2022 se v 16 hod. opět 
uskutečnil druhý ročník letního grilování seni-
orů. Posezení se konalo na obvyklém místě na 
Zahradě pěti smyslů. Sešlo se kolem 40 seni-
orů, které uvítal pan starosta Tomáš Pavelka  
a popřál jim příjemné posezení. Připraveno bylo 
bohaté občerstvení. Grilované steaky se ze-
leninou, pivo, limo aj. Program po celou dobu 
provázela muzika DJ Josefa Korčáka a harmo-
nikáře Vlastíka z Osíčan. Celá akce se vydařila  
i počasí přálo, proto senioři odcházeli spokojeni 
a někteří si i pobrukovali písničky večera. Už teď 
se můžeme těšit na další ročník.

Marie Hubená
členka kulturního výboru

Drakiáda
Drakiáda má v naší vesnici již dlouholetou tradi-
ci. Je to akce dětmi velmi oblíbená, konající se 
na podzim ve spolupráci obce a Mateřské školy 
Mořice. Místo konání je všem dobře známé, je 
to na cestě mezi poli pod dálnicí. Akce se ko-
nala poslední zářijový den v pátek odpoledne. 
Rodiče zúčastněných dětí se snažili vznést své 
dráčky do nebes, ty nejmenší školkové děti se 
proháněly s malými papírovými dráčky, které si 
vyrobily ve školce. Pro účastníky byla připrave-
na sladká odměna. Vítr nám letos moc nepřál, 
přesto jsme se rádi sešli a zasmáli se společ-

ně. Trefně shrnula akci jedna mladá maminka: 
„Není umění udělat Drakiádu, když fouká, ale 
když nefouká.“ 

Mořice RUN 2022
Jednu krásnou slunečnou sobotu jsme se sešli, 
organizátoři a závodníci, před Mořickým zám-
kem na už třetím ročníku závodu běžců, RUN 
2022. V srpnovou sobotu 13.8. bylo opravdu 
moc hezké počasí a celá akce nakonec velmi 
dobře dopadla. Děti běžely 1,5 km, velcí závod-
níci 8 km. Trať vedla již klasicky po cyklostez-
kách, polních cestách a trochu i silnicích v okolí 
Mořic. Účastníků bylo kolem šedesáti, malí běž-
ci dostali sladkou odměnu. Padl traťový rekord 
z roku 2020, ten je nyní 27,12 minut. Celá akce 
byla navíc začleněna do Velké ceny vytrvalců 
Olomouckého kraje. A co říci na závěr? Snad 
určitě  Sportu zdar a příští rok ve stejnou dobu 
ahoj! 

PharmDr. Renata Olejníčková
členka kulturního výboru

Kultura

Ženy
1. J. Václavková
2. M. Hynštová
3. A. Halasová 

Muži
1. T. Steiner  
2. M. Gogela 
3.  B. Khyr  

Výsledky:

Letní kino
K dlouhým letním večerům patří neodmyslitel-
ně letní kino. Promítání se letos konalo v pátek 
15. července ve večerních hodinách na zahradě 
Mořického mlýnu. Připraven byl výpravný film 
Zátopek, který pojednával o životním příbě-
hu jednoho z největších sportovců všech dob,  
 

 
Emila Zátopka. Sešli jsme se opravdu ve velkém  
počtu. Mezi přítomnými byli dokonce i přespol-
ní, které osud tohoto nadaného atleta přilákal.  
S napětím jsme sledovali sportovní výkony  
i dramatické životní okamžiky pana Zátopka  
a mnozí odcházeli velmi sportovně namotivo-
vaní.

Zahájení léta
Léto roku 2022 jsme odstartovali 24. června 
krásnou akcí pro děti, zvanou příznačně Zahá-
jení léta. Osm soutěžních stanovišť připravila 
obec ve spolupráci se spolky, dětským krouž-
kem Šikovné ručičky a Mateřskou školou na 
návsi před zámkem. Chodilo se na chůdách, bě-
hal se slalom, házelo se na cíl, skákal se panák, 
nosil se míček na lžíci, střílelo se ze vzduchovky, 
házelo se granátem na cíl a zdolávala se opičí 
dráha. Kromě soutěžení zde byla ukázka zvířat 
od našich chovatelů, stánek zdravovědy, ská-
kací hrad a přehlídka létání s modelem letadla 
pana Josefa Korčáka. Občerstvení formou opé-
kání špekáčků i točené pivo, limo zařídil TJ So-
kol Mořice. Akce se velmi vydařila, přišlo oprav-
du hodně dětí a užili jsme si krásné odpoledne. 

Bc. Petra Loučková, DiS.
členka kulturního výboru
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Revival Festival Mořice 2022
První červnový pátek patřil Revivalu Festivalu. 
Tuto naši bezesporu největší organizátorsky 
i finančně náročnou akci jsme si mohli užít již 
po dvacáté. Počasí bylo aprílové, chvíli prše-
lo, chvíli zasvitlo slunce, ale přesto se nás se-
šlo na šest stovek. Originálním hostem večera 
byla skupina Morčata na útěku. Mimo ně jsme 
si mohli poslechnout Saša Band, Green Day Tri-
bute, Metallica revival, Absolute Bon Jovi revi-
val, Quercus AC/DC revival, Iron Maiden revival  
a Black Sabbath Dio Tribute. Atmosféra byla 
bezvadná, po covidové pauze kdy se revival ne-
konal dva roky, jsme si tuto akci užívali všemi 
smysly. Velké díky patří všem organizátorům, 
účinkujícím a každému, kdo našemu festivalu 
pomohl znovu zazářit. 

Bc. Petra Loučková, DiS.
členka kulturního výboru

Vítání občánků na jaře i v zimě
Tato krásná slavnostní chvíle se konala jedno 
květnové dopoledne. Mezi naše občany byly při-
vítáni čtyři nejmenší občánci vesnice. Rodiče  
a jejich potomky se vší parádou přivítali staros-
ta obce pan Tomáš Pavelka, místostarosta pan 
Lukáš Najman a hospodářka obce paní Klára 
Fidrová. Byl podepsán slavnostní slib a předány 
dary od obecního úřadu. Mateřská škola Mořice 

si připravila velmi dojemné básničky a písničky. 
Máme velkou radost, že každý rok vítáme tolik 
nových občánků. Vítání se konalo i na počátku 
adventní doby v prosinci, kdy byly přivítání další 
čtyři malí občánci mezi občany naší obce. No-
vinkou druhého vítání byl fotokoutek pro rodin-
né focení. 

Bc. Petra Loučková, DiS.
členka kulturního výboru

Heloudýň

Na státní svátek 28. října se shromáždili obča-
né obce u pomníku hrdinů první a druhé světo-
vé války u hasičské zbrojnice. Zazněla hymna,  
představitelé obce položili kytici a byl pronesen  

proslov starosty. Následovala procházka obcí  
s hodnocením dýňových strašidel a závěrečným 
setkáním u zámku, kde myslivci připravili skvělé 
občerstvení. U setkání proběhlo hlasování pří-
tomných o nejkrásnější dýňové strašidlo tohoto 
roku. Poděkování patří myslivcům a organizá-
torům akce. Gratulujeme výhercům. Děkujeme 
více než dvěma desítkám domácností, které se 
zapojily do soutěže.

Tomáš Pavelka
starosta

1.  Fidrovi u dálnice, č. p. 190
2. Bednářovi, č. p. 66
3. Novotná, č. p. 55 

Výsledky hodnocení dýní

Hodový víkend
Letos konečně kompletní víkend naplněný do 
poslední minuty začal v pátek obnovenou hodo-
vou zábavou, pokračoval v  sobotu koncertem 
v  kostele a byl dovršen v  neděli hodovou mší 
svatou a odpoledním posezením s výstavkou  
v knihovně.
Po mnoha letech se podařilo v naší obci obno-
vit tradici hodové zábavy. Dorazilo okolo 130 
účastníků, kteří ukázali, že se umí bavit a to 
napříč generacemi. Jak řekla pamětnice mo-
řické kultury: „Mladí se bavili a telefony k tomu 
nepotřebovali, starší vzpomínali na zábavy  
v sokolovně a ptali se, zda příště bude otevřený 
bar v pekle pod pódiem.“ Na akci vystoupila tra-
diční mořická kapela RELAX a jako předkapela 
novinka Mořické výběr. O skvělé občerstvení se 
postaral TJ Sokol Mořice. Po letošním úspěchu 
snad lze říci, že se příští rok budeme těšit zase 
na potkání na hodové v Mořicích. 
Svatomartinský koncert je tradičním pilířem 
hodového víkendu v Mořících. Krásné prostory 
barokního kostela sv. Martina v centru obce byly 

stánkem barokní a klasicistní hudby v podání 
muzikantů z Prahy. Svůj soprán rozezněla zpě-
vačka  Veronika Kaiserová, kterou doprovodila 
na housle  Lucie Hůlová a na cembalo  Ondřej 
Valenta. Zazněla hudba od známých skladate-
lů jako G. F. Händel, J. S. Bach, A. Vivaldi, J. J. 
Ryba, A. V. Michna z Otradovic, B. Pasquini, F. 
Benda a W. A. Mozart. Svou návštěvou nás po-
ctila i paní senátorka Jitka Chalánková. 

Tomáš Pavelka
starosta
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Činnost TJ Sokol Mořice

TJ Sokol pod novým vedením nezahálel. Aktiv-
ně jsme se účastnili kulturních akcí v naší obci: 
pálení čarodějnic, zahájení a ukončení léta. Dále 
jsme spolu s  obcí Mořice pořádali a hostili le-
tošní již 20. ročník rockového Revival festivalu. 
I ten se navzdory nepřízni počasí velmi vydařil. 
Nezahálíme ani v  oblasti sportu. Nově jsme  
investovali do přístroje v  posilovně. Jedná se  

 
o krosový trenažér Helix Star DR Cross Trainer, 
vhodný pro všechny druhy běhání. Také jsme 
zakoupili novu síť na badminton, který si můžete 
v  prostorách sokolovny kdykoliv zahrát. V  naší 
Tělocvičné jednotě jsme však nezapomněli ani 
na práci na budově Sokolovny.  Proběhlo ně-
kolik brigád na údržbu areálu Sokolovny. Šlo 
o vyklízení sklepa, díky kterému jsme odvezli 
několik tun železa, sečení trávy a v neposlední 
řadě také zateplování půdních prostor. Chtěl 
bych tímto velice poděkovat všem účastníkům 
brigád. A dále vyjádřit naději, že i nadále budou 
členové sokolské jednoty ochotni pomoci při 
údržbě a chodu naší Sokolovny, která díky tomu 
může být kulturním a sportovním centrem naší 
obce.  Pokud budete mít i vy zájem se připojit 
do řad TJ Sokol Mořice. Neváhejte kontakto-
vat přímo členy sokolského výboru – těmi jsou: 
Lukáš Jurtík, Martin Rudyk, Roman Bartošek, 
Ondřej Hradil, Marcel Lupač, Radek Malyška  
a Martin Obruča. Popřípadě využijte telefonního 
čísla 774622099 (starosta TJ Sokol) nebo emai-
lu morice@sokol.eu.

Bc. Lukáš Jurtík
starosta TJ Sokol Mořice

Rozsvícení stromečku
První adventní neděle patří rozsvícení vánoční-
ho stromečku v Mořicích, letos však bylo plno 
novinek. Tou hlavní je nově vysazený vánoční 
strom, který ještě několik let bude dorůstat 
do plných rozměrů. Slavnostní proslov staros-
ty obce započal akci a přivítal více než stovku 
přítomných občanů. Kavkazská jedlička vysoká 
necelé dva metry se rozsvítila u melodie a zpěvu 
písní a básniček šikovných dětí z naší mateřské 
školy. Překvapením a snad i novou tradicí bylo 
rozzáření věžičky a balustrády kostela sv. Mar-
tina, dominanty Mořic. Na akci nemohl chybět 
vynikající svařák i čaj, rovněž ostřílený DJ Pepa  

Korčák. Poděkování všem za příjemně strávený 
čas a organizaci akce je na místě. 

Tomáš Pavelka
starosta

Spolky a instituce

Činnost chovatelů

ČSCH v Němčicích nad Hanou každoročně 
pořádá výstavy čistokrevných zvířat a pře-
hlídky domácích zvířat za účelem představit 
občanům co lze v domácím prostředí chovat 
i za účelem jejich využití v domácí kuchyni. 
Jde zejména o králíky, slepice, krůty, husy, 
kachny, holuby, br. kuřata, křepelky, exoty 
atd. Velice úspěšné výstavy jsou v Němčicích  
a v Nezamyslicích na hodové slavnosti, kde ka-
ždoročně chodí mnoho návštěvníků, kteří rádi   

soutěží o  výhry v tombole, kde 
máme pěkné ceny od našich sponzorů. Nej-
lepší výhrou je tah na prase 50-60 kg. Rov-
něž se zúčastňujeme výstav v rámci okresu  
a kraje např. v Olomouci, Prostějově, Přero-
vě, Konici, Kostelci na Hané a ve Švábenicích, 
kde naši chovatelé dosahují velmi dobrých  
výsledků a ocenění. V příštím roce budeme  
v těchto výstavách  a přehlídkách pokračovat, 
zejména chceme pro mladé chovatele připra-
vit zajímavé soutěže i s oceněním. Navážeme 
na malou přehlídku domácích zvířat v Mořicích, 
kde ve spolupráci s obcí se povedla vědomostní 
soutěž pro děti, kterou nám pomohla oganizo-
vat paní Jaroslava Klesnilová a paní učitelka MŠ 
Veronika Surá - Vránová za což jim děkujeme. 
Vítáme každého nového člena do naší ZO ČSCH, 
který má zájem o chov domácích zvířat - maz-
líčků, kde se dozví více informací z praxe - jak 
nejlépe se starat o chované zvířátko. 

Jiří Obruča
chovatel a člen ZO ČSCH

Činnost myslivců
Mysliveckému spolku se v květnu podařil ulovit 
jeden kus černé zvěře. V měsíci červenci jsou 
vidět první přírůstky bažantí zvěře. Myslivci za-
čátkem září začínají přikrmovat drobnou zvěř 
jadrným krmivem. Naši předci říkali, poslední 
snob z pole, první zrno do zásypu. Myslivci od 
května do konce září se plně věnovali lovu srnců 
a následně lovu srn a srnčat. V měsíci srpnu a to 
26. 8. 2022 proběhl poslední prázdninový tábo-
rák pro děti a jejich rodiče na myslivecké chatě 
ve Vrchoslavicích. Akce se vydařila, děti a rodi-
če byly spokojeni. V měsíci září byly pozorovány 
koroptve v biocentru Mokroš, a to v počtu dese-
ti kusů. Myslivecký spolek se plně věnuje odlovu 
dravé zvěře. Jsou uloveny tři lišky, tři jezevci, 
dvě kuny a jedna straka obecná. Myslivci se 
připravují na loveckou sezonu, která proběhne  
v měsíci listopadu a prosinci. Jsou  

naplánované tři hony na drobnou zvěř. Jako ka-
ždý rok tak i letos se myslivci v zimě budou peč-
livě věnovat přikrmováním zvěře a odlovu pre-
dátorů. Přikrmovat budou jadrným, dužnatým a 
objemovým krmivem. Tímto žádáme veřejnost, 
aby zvěř nepřikrmovala sušeným pečivem. 

Milan Václavíček
myslivecký hospodář
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Novinky ze Zámecké knihovny 
Během letních a podzimních měsíců se bohu-
žel žádné akce v knihovně nekonaly. Důvodem 
byla její částečná rekonstrukce a kompleta-
ce archivních dokumentů z obecního úřadu, 
jenž zde byly uložené. I přesto se knihovna těší  
z velké návštěvnosti místních i přespolních čte-
nářů. Nově jsme v měsíci říjnu nakoupili na čtyři 
desítky nových knih, které budou v brzké době 
zaneseny do počítačového programu, oštítko-
vány, obaleny a nachystanány k vypůjčení. 
Zámeckou knihovnu můžete navštívit každý 
čtvrtek od 16:30 do 19:30 hodin.

Bc. Petra Loučková, DiS.
knihovnice

Naše farnost
Všechny vás srdečně zdravím v době před-
vánoční. Liturgické mezidobí opět uteklo tak 
rychle a my se znovu ocitáme na prahu no-
vého liturgického roku. Vnímám letos tuto 
dobu dvojím pohledem. Jednak jako obdo-
bí těžké, kdy téměř všichni řeší tíži celosvě-
tového charakteru ať už v podobě absen-
ce míru ve světě, nebo energetické krize a 
vůbec celkové finanční situace, ale vnímám  
i ten aktuální pohled – a sice jako období, kdy si 
připomínáme očekávání na Toho, který je řeše-
ním pro jakékoli situace, těžkosti a problémy! 
Jinými slovy, je to důvod, aby to nebyly až tak 
„nasládlé“ momenty, kdy se máme sklony pře-
jídat a chtít drahé dárky apod., ale chvíle, kdy 
můžeme jít skutečně a upřímně „do kolen“, pro-
tože můžeme prosit skutečného Dárce toho, co 
tento svět nedává – radost, lásku, pokoj.
Advent, tedy období takovéhoto očekávání,  

a následné obdarování se Bohem 
o Vánocích, jakožto i každodenní 
spolupráci s tímto Dárcem, vám všem, nejen 
pro tyto sváteční dny, ale i do celého nového 
roku ze srdce vyprošuji a žehnám.

+P. Marek Glac
farář

Kroužek Šikovné ručičky
Do kroužku Šikovné ručičky stále hledáme ve-
doucí. Dílnička kroužku se nachází v prostorách 

zámku. Zájemci, nechť se přihlásí 
na obecním úřadě.

Činnost SDH Mořice
Od posledního  článku se mnoho  činností ne-
uskutečnilo. Dne 1. ledna 2022 se  členové zá-
sahové jednotky zúčastnili  tradiční novoroční 
jízdy okrskem 16. a 17. Účelem tohoto setkání 
bylo vyzkoušení techniky, a hlavně  si tito  čle-
nové popřáli hodně  zdraví a  štěstí do nového 
roku. Bohužel ani letos nebylo možné uspořá-

dat ples a dětské  šibřinky kvůli přetrvávající 
pandemii COVID-19. Začátkem března proběhla 
výroční schůze TJ Sokol Mořice, na které ukon-
čil dlouholetou starostenskou funkci Ladislav   
Štěpánek. Náš  sbor mu poděkoval za  skvělou 
spolupráci. Pandemie je na ústupu, doufej-
me, že napořád, a my jsme mohli opět po dvou 
letech  uspořádat tradiční Velikonoční jarmark. 
Letos proběhla souběžně i výstava Lega. Na tuto 
akci se přišlo podívat více jak 140 návštěvníků. 
Dovolím si vás již nyní pozvat na hasičský výlet 
s dechovou hudbou Vřesovanka, který se opět 
uskuteční před místním zámkem (termín bude 
včas upřesněn). Také stále probíhá  nábor no-
vých členů, hlavně dětí, a to od 5 let. 

Jan Fidra
starosta SDH Mořice

Mistryně Česke republiky 
z Mořic
Dne 9.10.2022 proběhlo ve Svitávce Mistrovství 
ČR v krasojízdě kategorie Elite. V kategorii žen 
startovaly i sestry Vosičkovy, mořické rodač-
ky startujících v barvách TJ Stavební stroje 
Němčice nad Hanou. Vítězství a Mistrovský ti-
tul nakonec vybojovala starší ze sester Micha-
ela. Kateřina, která byla ze všech startujících 
nejmladší, skončila třetí. Obě jsou aktuálně  
v širším výběru pro nominaci na listopadové 
Mistrovství světa, které se koná v belgickém 
Gentu. Michaela si před mistrovstvím „odskočí“ 
ještě na finále Světového poháru do Německé-
ho Erlenbachu. Bude to letos už její třetí start  
v této světové sérii, kde má na svém kontě 
zatím jedno desáté a jedno jedenácté místo. 
Kromě nich obě sestry reprezentovaly Českou 
republiku na červnovém Mistrovství Evropy  
v maďarské Nyiregyháze, kde obsadily jede-
nácté a dvanácté místo. Kateřina se předtím 

zúčastnila ještě juniorského Mistrovství Evropy, 
kde skončila sedmá, a spolu s Alenou Florovou 
získaly bronzové medaile v kategorii dvojic.

Jiří Vosička
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jinak, což často vedlo ke komickým situacím. 
Když pan Knap zrovna nepracuje, co vlastně 
podniká ve volném čase? Dle jeho slov ho moc 
nemá, a když už pro sebe nějakou volnou chvíli 
uloví, tak se věnuje rodině, přírodě a jeho velké 
vášni – hudbě. V současné době je pan Knap 
členem komise pro rozvoj Mořic, a tak mě zají-
malo, na čem vlastně nyní pracují. Momentálně 
se připravuje velký projekt Revitalizace návsi, 

a pokud vše dopadne dobře, bude to jedna vel-
ká nádhera a posune to Mořice zase o kousek 
dál. A co pan Knap přeje současnému panu 
starostovi Tomáši Pavelkovi, který letos obhájil 
post starosty? „ Přeji mu hodně úspěchů při dal-
ším řízení obce, pevné zdraví a štěstí na dobré 
lidi.“ 

Bc. Petra Loučková, DiS.
členka kulturního výboru

Hřbitov a jeho opravy

Rekonstrukce mořického starého hřbitova byla 
provedena před 20 lety. Byly zhotoveny nové 
chodníky. Výkopové práce provedla firma Čon-
ky z Vyškova za spoluúčasti našich pracovníků 
pana Vlastimíra Šáška, pana Zdenka Jaroše, 
pana Radka Zapletala a pana Josefa Burdy, pak 
byla položena nová dlažba, použity byly žulové 
kostky (z bývalé silnice). Novou dlažbu v celém 
hřbitově provedli dlaždiči firmy Kulka z Pro-
stějova. V prostoru hřbitova byly instalovány 
nové el. kabely pro osvětlení VO, NN, VR, toto  

provedla firma STRABAG. Opravu hřbitovní zdi 
a márnice provedli pan František Vašina a Ing. 
Stanislav Rak. Na zídku byly v celé délce polo-
ženy bobrovky. Materiál dovážel pan Petr Oral. 
Rekonstrukci hlavního kříže provedl restaura-
tér pan Mgr. Budík z Vyškova. Nově byl upraven 
vchod na hřbitov ze severní strany, provedli pan 
Ing. Stanislav Rak a František Vašina. Novou že-
leznou branku zhotovil umělecký kovář pan Hru-
bý z Určic. Tuto branku zaplatil pan Ing. Pavel 
Olšanský. Také byl upraven vchod hlavní brány 
na hřbitov a železná brána opravena. Nové par-
koviště u hřbitova vybudovala firma STRABAG  
a přemístěn Pokutný kříž „baba“ mezi staré lípy  
u silnice. Díky úsilí obce a zejména starosty 
obce, pana Jaroslava Knapa, byla vystavěna 
nová boží muka s reliéfem sv. Floriána, kterého 
z pískovce zhotovil mladý umělec Vojmír Křupka 
z Dřevnovic. Boží muka je umístěna napravo od 
boční vstupní brány hřbitova.

Ing. Josef Rudyk
kronikář

Okénko kronikáře

Povídání 
s Jaroslavem Knapem

V tomto podzimním čísle Mořického zpravodaje 
jsem měla možnost vyzpovídat bývalého sta-
rostu pana Jaroslava Knapa. Pan Knap se stal 
starostou na podzim roku 1994 a po dlouhých 
dvacet let tento post úspěšně obhajoval. Úřad 
opustil tedy v roce 2014. Moje celé dětství je 
proto spjaté s oslovením pana Knapa jako „pane 
starosto“ a dlouho mi nešlo přes pusu říkat mu 

Zákulisí obce

Malá glosa

MOŘICE, DOMOV, NA KTERÉM 
MI ZÁLEŽÍ
Krásná, dokonce myslím, že všeříkající věta. Na-
padla mne v souvislosti s různými slogany pro 
nedávné podzimní volby. A jak píšu, je v ní vyjád-
řeno všechno z našeho současného vesnického 
života… Rozhodla jsem se, že se tím „domovem“ 
v těchto barevných podzimních dnech konečně 
více poprocházím. A dívat se je na co. Uklidňují-
cí i povzbuzující pocity najednou. Kostel i okolí 
posypáno žlutým zlatem, ležící ořechy pod stro-
mem v Zahradě 5 smyslů, ještě pořád kvetoucí 
záhony tamtéž, šípky u potoka, kdoule i zvlášt-
ní vonící jablka v Zahradě tradičních odrůd,  
z trávy vykukující krvavec toten, u cesty plazící  
se lnice květel, na zahrádkách dýně, i kaštan  

a žaludy jsem našla. Vím totiž, kde je v Mořicíc 
h hledat. Také mne potěšily i červené jeřabiny.  
No a k večeru příjemné přítmí, světla a klid. Díky 
za to! A čím se rozloučit s procházkou naším 
domovem? Určitě kroky směřujícími domů, do 
tepla, třeba i ke krbům a kamnům. A asi i k vínu, 
protože jak moudrost praví IN VINO VERITAS ne-
boli VE VÍNĚ JE PRAVDA a určitě nám s ním i s ní 
bude fajn. A taky brzy bude nové, letošní. Prostě 
svatomartinské. Naštěstí máme přesně tam na-
směrovány naše hody… Mějte se moc fajn!

PharmDr. Renata Olejníčková
zastupitelka
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